
103 學年度  
假日留宿生活紀錄
以及志工老師服務分享

Week 5
Dorm Project 
in the weekend



總裁和本週假日留宿生分享對同學學習的期待 ( 自主、自信、感恩 )，並感謝富貴校長與志工

老師的特別陪伴，詩恩 (8 年級 ) 同學代領大家謝飯，展開假日生活。
Mr.Yen encouraged students to be proactive, confident and grateful. He deeply appreciates for passion of 

volunteers. Mr. Yen hopes Junyi students can confidently shake hands and say hello to him or every guest. 



Fish 示範自己閱讀一則 Fable” Lion in Love”，邀請同學自選一本英文讀本，用簡單文字圖片，

作簡單的分享報告。豐盛 (7 年級 ) 同學分享 Cook Book: A chocolate Cake. 
Fish shared with students how to read and make a short introduction after reading a book and news paper. 



地理專長的明琴志工老師，以「新聞看天下」，和先生中明老師、秋瑾老師合力帶領同學讀報，

討論時事，同時了解世界地理。 
Volunteers lead the students to read newspapers and find out where are the countries related to the news 

through a globe. 



志工老師和孩子一起到大潤發採購晚餐的食材，同時補給生活用品。
 Volunteers and students went to the supermarket for shopping ingredients of supper.  



秋瑾老師、明琴老師夫婦和同學從或麵皮、擀麵皮、切蔥、調味、煎餅、炒菜……
Everyone works together to prepare for their dinner.   



大家共同完成豐富的晚餐，由徳容 (9 年級 ) 同學代領大家謝飯。
 G9 students took the lead to say thank you to everyone including the earth.  



大家享用愉快的晚餐 !

They had a wonderful dinner time.



晚餐後，大家圍坐一起，自我介紹練習表達，透過「省己讚人」，學習感謝。
After dinner, it's time for practicing how to reflect myself and praise other people. 
Students were so happy to share their feeling.



睡覺前的音樂分享時間。
Before fall asleep, it's music time. 



同學貼心準備協助隔日貴賓參訪導覽與節目表演。
To practice music which students would like to share with 35 guests next day. 





藉由新聞事件討論，同學很有主見表達是台灣教育失敗，因為學校只教學生如何成功，
沒有教如何面對挫折與失敗。



特別感謝富貴校長、明琴、中明老師夫婦以及秋瑾志工老師們的用心陪伴，讓均一的孩子再次享
受溫馨、豐富的假日留宿生活。

Many thanks for all volunteer teachers who did develop the quality of dorm life for students. 

SPECIAL THANKS 


